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Digitaaliset keinot koronaviruskriisin jälkihoidossa -työryhmän väliraportti

Väliraportissa on kuvattu koronaviruskriisin aikaista digiloikkaa laajasti eri 
sektoreilla. Katsotteko, että sektorien kehitystyötä on kuvattu riittävällä tavalla?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Kolmannesta sektorista, erityisesti palvelutuottajana ei ole kuvausta. Sielläkin tehdään merkittävää 
työtä yhteiskunnan eteen, joskin toki kovin hajanainen sektori. 

Katsotteko, että toimet, joita väliraportissa esitetään, riittävässä määrin edistävät 
tavoitteita? Jos ette, miten toimenpiteitä tulisi täydentää? 

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Toimenpiteitä on paljon, mutta esim. siinä ei oteta kantaa julkisen sektorin yhteistyöhön näiden 
toimien aikaansamisessa. Erityisesti tilanteessa, jossa on syntymässä yksi lisähallintokerros 
maakuntien myötä, olisi tärkeää, että kehitystä JOHDETTAISI keskitetysti yhdistäne kuntasektorin, 
valtion ja makuntien voimia ja ottaen mukaan myös yksityisen sektorin toimijoita. Tämä on 
luonteeltaan myös eräänlaisen infrastruktuurin kehittämistä, joten myös rahoitukseen olisi hyvä 
tässäkin esityksessä ottaa kantaa. 

Mitkä toimenpide-ehdotukset tulisi priorisoida? Millä perusteilla?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Yhteiskunnan kallein sektori on sosiaali ja terveyssektori, joten se tietysti pitää nostaa korkealle. 
Julkisen hallinnon tehostaminen on selkeä kakkonen. Julkista hallintoa pitää karsia ja tehostaa 
digitaalisin keinoin (ja muutoinkin), jotta koronakriisin aiheuttamasta taloushaasteesta selvitään ja 
Suomen kilpailukyky voidaan turvata. Koulutus on panostus tulevaisuuteen ja digitaalisin keinoin 
tulee sekä mahdollistaa heikommin menestyvien oppimisedellytyksiä että tukea hyvin menestyviä 
etenemään nykyistä nopeammin opinnoissaan (turhautuvia on molemmissa Gaussin käyrän päissä). 
Luonnollisesti myös digitaalisin keinoin voidaan tukea harvinaisempienkin aineiden opiskelua 
paikkariippumattomasti (esim. harvinaisten kielten valinta jo peruskoulu- ja luokioasteella)...

Mitä toimenpide-ehdotusten toteutuksessa tulee huomioida?
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Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Hyvät ajatukset eivät vielä johdo mihinkään. Toimeenpano ja rahoitus ovat etusijalla. 

Toimenpide-ehdotuksissa on viitattu jo käynnissä oleviin hankkeisiin, joiden 
osana toimenpiteitä voidaan edistää. Tunnistatteko muita hankkeita, joihin 
toimenpiteet tulisi kytkeä?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Osaltaan sosiaali- ja terveyssektorin digitalisaatio hanketta tulee edistää SOTE-hankkeessa, jottei 
siitä tule vain hallinnollinen ja poliittinen uudistus, vaan myös toiminnallinen.

Keitä toimenpiteissä ja niiden toteutuksessa/mahdollisissa tulevissa hankkeissa 
tulisi olla mukana ja miten hankkeet tulisi resursoida? Olisitteko itse halukas 
osallistumaan toteutukseen?

Voitte kirjoittaa vastauksenne alla olevaan tekstikenttään

Minusta toimenpiteiden seurantaan ja ohjantaan pitäisi perustaa esim. eräänlaisia advisory 
boardeja, jotka muodestettaisi ennakkoluulottomista substanssiasiantuntijoita ja myös teknologian 
asiantuntijoita sekä julkiselta että yksityiseltä sektorilta. Perusteet eivät saa olla poliittisia. 

Vapaamuotoinen lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Hyvä, että näitä mietitään. Eniten olemme huolissamme siitä, että muodostuu iso läjä irrallisia 
hankkeita ja rahaa ja resursseja kulee enemmän kuin on tarpeen, jolloin kehitys jää myös hitaaksi. 
Johdettu kehitys, ketterin toimintatavoin on se malli, jolla voidaan ottaa isoja loikkia nopeasti. 

Vuorikoski Mikko
Valtion tieto- ja viestintätekniikkakeskus Valtori - Mikko Vuorikoski/johtaja, 
sisäiset palvelut


